
11. Genbehandling - Ansøgning om støtte til Rytmik/fortælling fra Mette Svane (2011-50320)
INDSTILLING OG Beslutning

Formanden indstiller til Brønshøj-Husum Lokaludvalg,

at Lokaludvalget giver afslag på ansøgning om støtte til Fortælling/Rytmik 1.

Problemstilling

På sidste møde behandlede Lokaludvalget en ansøgning fra Mette Svane om støtte til et 
fortælling/rytmik forløb for bydelens børnehaver og indskolingsklasser. Det ansøgte beløb er 35.500 
kr.

Sagsbehandlingsforløb
Ansøgningen har i marts været behandlet i Kulturudvalget (KU) og i Børne-, Unge-, Fritids- og 
Idrætsudvalget (BUFI). BUFI indstillede, at ansøger støttes med 20.000 kr. 

KU indstillede til en støtte på 28.500 kr. under visse forudsætninger. KU ønskede en nærmere 
udredning for økonomien samt lokale samarbejdsaftaler. Udvalget undrede sig over, at budgettet 
lyder på 35.500 kr., men der står også, at der kommer en ansøgning på 7.000 til 2012. Endvidere 
ønskede KU en redegørelse for ansøgers samarbejde med Børnekulturhuset og bibliotekerne. 

Forklaringen fra sekretariatet på KU’s spørgsmål om økonomien er, at ansøger er blevet bedt om at 
dele budgettet op, da projektet strækker sig over to regnskabsår med forestillinger både i 2011 og 
2012. Den del der vedrører 2012 kan først bevilges i slutningen af 2011 (derfor den eventuelle 
”efterbevilling” på 7.000 kr.). Der vil ikke komme en anderledes ansøgning end den der allerede 
foreligger – i den er der også beskrevet en forestilling der afholdes i 201. 

Vedrørende samarbejde med Børnekulturhuset og bibliotekerne, har sekretariatet modtaget 
dokumentation fra de tre institutioner med følgende ordlyd:

Børnekulturhuset Pilegården: ”Aftalen med Mette Svane er, at jeg hjælper med gratis 
lokaler i Børnekulturhuset og hjælp til PR. Resten står hun selv for, herunder også kontakt til 
resten af 2700Kultur”
Husum: ”Vi, i Husum Bibliotek & Medborgercenter, indgår samarbejde med Mette Svane 
om projekt: fortælling/ Rytmik 2700. Vi samarbejder om min.1 arrangement, der afholdes på 
Husum Bibliotek & Medborgercenter”.
Tingbjerg: ”Tingbjerg bibliotek vil gerne huse arrangementer ved Mette Svane efterår 
2011/forår 2012. Vi har talt med Mette om, de af hende udbudte arrangementer og vil gerne 
tilbyde vores brugere at deltage i disse. Biblioteket har ikke lagt sig fast på hvilke af tilbudene 
vi vil benytte os af, men vi vil gerne skabe rammerne om 2 arrangementer i projektperioden”.

På lokaludvalgsmødet den 17. marts var der trods meldingerne fra de lokale kulturinstitutioner 
usikkerhed kulturinstitutionernes reelle rolle i samarbejdet. Derfor blev det besluttet at udskyde 



sagen, indtil der er klarhed over dette. Kulturudvalget blev bedt om at formulere eventuelle behov 
for yderligere opklaring. Kulturudvalget valgte på sit møde i april at sende sagen videre til 
forretningsudvalget. 

Forretningsudvalget behandlede den 4. april ansøgningen og indstiller til et afslag med den 
begrundelse, der er nævnt under ’løsning’. 

Projektansøgningen Rytmik/fortælling
Børnene inviteres til Mette Svanes Lege Univers i Pilegårdens lokaler. En formiddag, hvor børnene 
stimuleres med først fortælling, dernæst sang/musik og lege. Der er hver gang et gennemgående 
tema, og sjove rekvisitter, flotte hånddukker og instrumenter fra hele verden indgår. Projektet 
indledes/afsluttes med fortælleforestilling i samarbejde med musiker Marco Martiri. Endvidere vil 
Mette Svane lave fortællinger på Brønshøj, Husum og Tingbjerg Bibliotek for indskolingsklasserne i 
bydelen.

Der er ikke søgt eller bevilget støtte fra anden side. Det ansøgte beløb skal anvendes til honorarer 
(34.500 kr.), samt indkøb af rekvisitter m.m. (1.000 kr.). Børnekulturhuset Pilegården stiller lokale 
til rådighed og laver PR arbejde. 

Der annonceres via lokalaviser og via breve til børnehaver og skoler.

Den indledende forestilling afholdes d.25.maj 2011 i Kulturhuset Pilegården, Brønshøjvej 17. 
Fortælle/rytmik forløbet løber fra uge 23-49, hver onsdag i Børnekulturhuset Pilegården. Datoerne 
for fortælle-arrangementerne på bydelens biblioteker er endnu ikke fastlagt. Det forventes at 850 
børn vil gå igennem projektet

Sekretariatet bemærker, at den afsluttende forestilling d.11. januar 2011, som er beskrevet i 
ansøgningen til 7.000 kr., vil blive ansøgt af Mette Svane, når der åbnes op for budget 2012 (i 
november/december 2011), såfremt Lokaludvalget vælger at støtte projektet i 2011.

Løsning
Der gives afslag på støtte.  Begrundelsen er, at ansøgningen ud fra en helhedsbetragtning vurderes at 
være svag på så mange områder, at den ikke falder indenfor formålet med puljen. Det har haft 
betydning, at størstedelen af budgettet er løn til ansøger og at der ingen egenfinansiering er. 
Derudover vurderes det, at den netværksskabende effekt vil være begrænset og at karakteren af 
samarbejdsaftalerne er noget spinkle.

Lokaludvalget modtager ofte ansøgninger fra ansøgere, som ikke har nogen tilknytning til bydelen 
eller nogle lokale samarbejdsparter i bydelen, men som gerne vil lave projekter med støtte fra
lokaludvalget. Lokaludvalget har en præcedens med at give afslag til sådanne ansøgninger på grund 
af manglende lokal forankring. Lokaludvalget lægger meget vægt på, at der er aktiv deltagelse og 
samarbejde med bydelens aktører. Denne ansøgning ligger i gråzonen, og afslaget gives ud fra en 
helhedsbetragtning af de mange forhold, der har været med i overvejelserne.  



bilag

Brønshøj-Husum Lokaludvalgs beslutning den 14.04.2011

Der gives afslag på støtte.  Begrundelsen er, at ansøgningen ud fra en helhedsbetragtning vurderes at 
være svag på så mange områder, at den ikke falder indenfor formålet med puljen. Det har haft 
betydning, at størstedelen af budgettet er løn til ansøger og at der ingen egenfinansiering er. 
Derudover vurderes det, at den netværksskabende effekt vil være begrænset og at karakteren af 
samarbejdsaftalerne er noget spinkle.
Lokaludvalget modtager ofte ansøgninger fra ansøgere, som ikke har nogen tilknytning til bydelen 
eller nogle lokale samarbejdsparter i bydelen, men som gerne vil lave projekter med støtte fra 
lokaludvalget. Lokaludvalget har en præcedens med at give afslag til sådanne ansøgninger på grund
af manglende lokal forankring. Lokaludvalget lægger meget vægt på, at der er aktiv deltagelse og 
samarbejde med bydelens aktører. Denne ansøgning ligger i gråzonen, og afslaget gives ud fra en 
helhedsbetragtning af de mange forhold, der har været med i overvejelserne.  




